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 Vážení spoluobčané 

a čtenáři Semčického zpravodaje,

utekly 3 měsíce a přicházíme k Vám s dalším vydá-

ním. V lednu proběhlo setkání seniorů v hasičské 

zbrojnici, kde k pohodovému posezení přispěla decho-

vá skupina Sebranka a kulturní vystoupení dětí a žáků 

Masarykovy základní a mateřské školy Semčice. Byly 

podány dotace na přestavbu sportovního areálu na 

koupališti a na vybudování nového sportovního hřiště 

na ZŠ. Zatím bohužel nemáme informace o tom, zda 

bude některá dotace kladně vyřízena. Začíná probí-

hat výstavba vodovodu v obci a tím bych Vás chtěla 

požádat o Vaši trpělivost a pochopení ohledně ztížené 

dopravní situace v jednotlivých ulicích. Z důvodu 

zemních prací neproběhne v obci jarní čištění ulic. 

Na polovinu dubna je naplánován velkoobjemový 

kontejner a sběr nebezpečného odpadu. Upřesnění 

najdete na zadní straně zpravodaje. Chtěla bych také 

tímto poděkovat místní fi rmě pana Tomáše Motryc-

ze za provedení práce pro obec formou sponzorského 

daru.

Do nastávajícího jara Vám přeji příjemné slunné 

dny a veselé velikonoční svátky.

 Eva Horáková, starostka obce

USNESENÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE SEMČICE

ZE DNE 20. 1. 2015

č. j. 
8/2015

Zastupitelstvo obce Semčice

I. Bere na vědomí
1. Důvodové zprávy:

a) ke schválení programu obnovy a rozvoje obce 
Semčice 2015–2021,

b) ke schválení člena zastupitelstva na zastoupení 
obce při jednáních s pořizovatelem územního 
plánu,

c) ke schválení nabídky o dotaci MŠMT s názvem 
,,Státní podpora sportu“,

d) ke schválení rozpočtového opatření č.7/2014,
e) požadavek na regulaci rychlosti při průjezdu 

obcí.

II. Schvaluje
1. Program zasedání zastupitelstva obce s následují-

cím doplněním: bod č. 5, projednání a schválení 
rozpočtového opatření č. 7/2014.

2. Ověřovatele zápisu Ing. Františka Šturmu a pí 
Petru Hornerovou.

3. Navrhovatele usnesení p. Petra Košťála a Ing. Fran-
tiška Puršla, CSc.

4. Program obnovy a rozvoje obce Semčice 
2015–2021.

5. Na základě volby nového zastupitelstva člena 
zastupitelstva pí Evu Horákovou spolupracovat 
s pořizovatele územního plánu (Magistrát města 
Mladá Boleslav) v rozsahu stanoveném zákonem 
č. 183/2006 sb., o územním plánování a staveb-
ním řádu (stavební zákon), v platném znění, při 
pořizování územního plánu Semčice.

6. Nabídku dotace MŠMT s názvem ,,Státní podpo-
ra sportu“.

7. Rozpočtové opatření č. 7/2014.

III. Ukládá starostce Evě Horákové
1. Podat žádost o dotaci na MŠMT s názvem ,,Státní 

podpora sportu“.

V Semčicích, 20. 1. 2015
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USNESENÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE SEMČICE

ZE DNE 11. 2. 2015

č. j. 
23/2015

Zastupitelstvo obce Semčice

I. Bere na vědomí
1. Důvodové zprávy:

a) ke schválení úpravy ve Vnitřní směrnici 
obce Semčice pro poskytování cestovních 
náhrad,

b) ke schválení rozpočtového opatření č. 1/2015,
c) ke schválení projektové dokumentace sportov-

ního hřiště v ZŠ Semčice,
d) ke schválení odpisového plánu na rok 2015 

Masarykovy základní a mateřské školy 
v Semčicích.

II. Schvaluje
1. Program zasedání zastupitelstva obce.
2. Ověřovatele zápisu p. Petra Košťála a Ing. Františ-

ka Puršla, CSc.
3. Navrhovatele usnesení ing. Františka Šturmu a pí 

Petru Hornerovou.
4. Úpravu ve Vnitřní směrnici obce Semčice pro 

poskytování cestovních náhrad.
5. Rozpočtové opatření č. 1/2015.
6. Projektovou dokumentaci sportovního hřiště 

v ZŠ.
7. Odpisový plán Masarykovy základní a mateřské 

školy Semčice na rok 2015.
V Semčicích, 11. 2. 2015

USNESENÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE SEMČICE

ZE DNE 17. 3. 2015

č. j. 
34/2015

Zastupitelstvo obce Semčice

I. Bere na vědomí
1. Důvodové zprávy:

a) k Inventarizační zprávě za rok 2014,
b) ke Zprávě o výsledku přezkoumání hospoda-

ření obce Semčice za rok 2014,
c) k Účetní závěrce Masarykovy základní školy 

a mateřské školy Semčice za rok 2014,
d) k závěrečnému účtu obce Semčice za rok 2014,
e) k uzavření smlouvy s JUDr. Ludmilou Puršlo-

vou na poskytování právních služeb,
f) k Obecně závazné vyhlášce č. 1/2015,
g) k záměru o pronájmu obecních pozemků 

v KÚ Semčice,
h) ke Směrnici o zadávání veřejných zakázek 

malého rozsahu,
ch) k záměru o pronájmu nebytových prostor,

i) ke Grantovému programu fi rmy Škoda Auto, 
a. s., na rok 2015 s názvem ,,Dopravní bezpeč-
nost v obcích“,

j) k podání dotace ze Středočeského Fondu 
životního prostředí a zemědělství z oblasti 
podpory ,,Realizace čistíren odpadních vod, 
intenzifi kaci ČOV a kanalizací napojených na 
ČOV“,

k) k Revizi hospodaření v Masarykově základní 
škole a mateřské škole Semčice,

l) k převedení fi nanční částky 74 002,12 Kč do 
rezervního fondu Masarykovy základní školy 
a mateřské školy Semčice,

m) k žádosti pana Karla Manna na připojení 
vodovodu a kanalizace ke stávající stavbě,

n) k žádosti paní Jitky Boháčové na vyře-
šení nepořádku na pozemku pana Víta 
Novotného.

II. Schvaluje
1. Program zasedání zastupitelstva obce s násle-

dujícím doplněním bodu č. 13, a to se správným 
názvem fi rmy Škoda Auto, a. s., – poskytovate-
le Grantového programu a vyřazení bodu č. 10 
z programu jednání.

2. Ověřovatele zápisu p. Petra Košťála a p. Michala 
Šimůnka.

3. Navrhovatele usnesení Ing. Františka Puršla, CSc. 
a Mgr. Bc. Nenčo Jordanova.

4. Inventarizační zprávu obce Semčice za rok 2014.
5. Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření 

obce Semčice za rok 2014 bez výhrad.
6. Účetní závěrku Masarykovy základní školy 

a mateřské školy Semčice bez výhrad.
7. Závěrečný účet obce Semčice za rok 2014 bez 

výhrad.
8. Smlouvu s JUDr. Ludmilou Puršlovou na posky-

tování právních služeb.
9. Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2015 o stanovení 

systému shromažďování sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpa-
dů a nakládání se stavebním odpadem na území 
obce Semčice.

10. Uveřejnit záměr o pronájmu obecních pozem-
ků č. 338/71, 360/12, 360/14, 396/3, 543/2, 554/1 
v KÚ Semčice.

11. Směrnici o zadávání veřejných zakázek malého 
rozsahu.
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12. Uveřejnit záměr pronájmu nebytových prostor 
v č. p. 41.

13. Podání žádosti do Grantového programu fi rmy 
Škoda Auto, a.s., na rok 2015 s názvem programu 
,,Dopravní bezpečnost v obcích“.

14. Podání žádosti o dotaci na akci realizace čistí-
ren odpadních vod, intenzifi kaci ČOV a kanali-
zací napojených na ČOV z Programu 2015, pro 
poskytování dotací z rozpočtu Středočeského 
kraje ze Středočeského Fondu životního prostře-
dí a zemědělství a závazek spolufi nancování akce 
,,Realizace čistíren odpadních vod, intenzifi kaci 
ČOV a kanalizací na ČOV“ s minimální výší 5 % 
z celkových uznatelných nákladů.

15. Zprávu o revizi hospodaření v Masarykově 
základní škole a mateřské škole Semčice.

16. Žádost Masarykovy základní školy a mateř-
ské školy Semčice o převedení fi nanční částky 
74 002,12 Kč do rezervního fondu školy.

III. Ukládá starostce Evě Horákové
1. Uzavřít smlouvu s JUDr. Puršlovou na poskyto-

vání právních služeb.
2. Uveřejnit záměr na pronájem obecních pozem-

ků č. 338/71, 360/12, 360/14, 396/3, 543/2, 554/1 
v KÚ Semčice.

3. Uveřejnit záměr pronájmu nebytových prostor 
v č. p. 41.

4. Podat žádost do Grantového programu fi rmy 
Škoda Auto, a.s., na rok 2015 s názvem programu 
,,Dopravní bezpečnost v obcích “.

5. Podat žádost o dotaci ze Středočeského Fondu 
životního prostředí a zemědělství z oblasti pod-
pory ,,Realizace čistíren odpadních vod, intenzi-
fi kaci ČOV a kanalizací na ČOV“.

V Semčicích, 17. 03. 2015

NAKLÁDÁNÍ S ODPADY

Jak ukládá zákon o odpadech, každá obec má 
povinnost postarat se o odpady vyprodukované v obci 
a domácnostech. Od dubna letošního roku se obec 
musí postarat i o biologicky rozložitelný odpad (tráva, 
větve apod.). K tomu, aby obec mohla přijmout pří-
slušná opatření, je třeba mít dostatek podkladových 
informací. K tomu mimo jiné sloužila i obecní anketa, 
která měla uzávěrku 16. února 2015. Celkem bylo roz-
dáno 235 anketních lístků a na sběrná místa se jich 
vyplněných vrátilo 105. Je to zlepšení proti minulým 
anketám, ale stále to není ani polovina. Přesto odpo-
vědi dávají přibližný obraz o situaci s likvidací odpa-
dů v obci. Z výsledků je možné vyvodit následující 
závěry.

Svoz komunálního odpadu
Největší zájem (43 respondentů) je o svoz komu-

nálního odpadu 1 x týdně a na druhém místě (39 
respondentů) je svoz 1 x za čtrnáct dnů. Tyto varianty 
představují 78 % z vrácených anketních lístků. Další 
varianty s rozdílnou frekvencí svozu v létě a v zimě 
požadovalo pouze 12 % respondentů. Z toho vyplývá, 
že konečné řešení je třeba hledat u variant s týden-
ním nebo čtrnáctidenním svozem – stanovit jednot-
ný termín svozu pro celou obec nebo dát občanům 
možnost volby pro jednu z těchto variant. Navržené 
řešení bude záviset na kalkulaci nákladů, kterou 
bude možné provést, až fi rma Compag zveřejní ceny 
za svoz komunálního odpadu pro rok 2016, což bude 
až před koncem roku 2015. O způsobu svozu komu-
nálního odpadu a poplatcích v roce 2016 zastupitel-
stvo rozhodne po zjištění podmínek daných fi rmou 
Compag.

Biologicky rozložitelný odpad (BRO)
Jak již bylo zmíněno, jedná se o novou služ-

bu, kterou musí obec pro občany zajistit. Z ankety 

vyplývá, že ze 101 vyplněných anketních lístků 64 % 
respondentů biologicky rozložitelný odpad kom-
postuje (většina patří do skupiny požadující svoz 
komunálního odpadu 1 x za čtrnáct dnů) a 36 % 
požaduje likvidaci BRO zajištěnou obcí. Na základě 
nabídek na likvidaci BRO se zastupitelstvo rozhod-
lo jednat s místní fi rmou Zemědělská výroba Heř-
manský, s. r. o., a po dodání potřebných dokladů s ní 
uzavřít předmětnou smlouvu. Firma Ing. Heřman-
ského by zajišťovala likvidaci BRO pro obec i obča-
ny. Předběžně je ujednáno, že svoz BRO od občanů 
na sběrné místo by za úplatu a v dohodnutých termí-
nech zajišťoval Libor Dlask (Lubo), jako tomu bylo 
doposud.

Tříděný odpad
Obci se podařilo zajistit další kontejnery na plas-

ty a papír. Část kontejnerů bude použita na doplně-
ní stávajících sběrných míst a počítáme s vytvoře-
ním nového sběrného místa poblíž části obce zvané 
„Rafanda“. Obec dále jedná s fi rmou Compag o dodá-
ní dalších kontejnerů na sklo, kov (plechovky a víčka 
od konzerv, víčka od jogurtů apod.) a na použitý olej 
z vaření. O umístění těchto kontejnerů budeme včas 
informovat.

Velkoobjemový odpad
Svoz velkoobjemového odpadu bude zajišťován 

dvakrát v roce. Jarní termín byl stanoven na dny 
od 14. do 18. dubna. Kontejner bude přistaven jako 
obvykle u spodních vrat fi rmy Zemědělská výroba 
Heřmanský, s. r. o.

Věřím, že dodržování těchto opatření obcí a obča-
ny přispěje k udržení čistoty v obci a celkovému zlep-
šení životního prostředí. Za to bych chtěl všem pře-
dem poděkovat.
 František Puršl, místostarosta obce
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ZE STARÝCH SEMČIC

(Z místních kronik vybrala J. Čvančarová)
Uplynulo 70 let od konce II. světové války a k tomu-

to významnému výročí si připomeneme několik udá-
lostí, které se v Semčicích v roce 1945 staly a byly 
v naší kronice zaznamenány.

Začátek roku 1945 byl ve znamení válečných 
uprchlíků. V lednu byla celá školní budova zabrána 
Okresním úřadem v Mladé Boleslavi pro ubytování 
uprchlíků. Školní nábytek byl vystěhován a uskladněn 
v semenářské stanici. Vyučovalo se střídavě v hostin-
cích a v semenárně. Veškeré zásoby uhlí ve škole byly 
z nařízení Okresního úřadu předány pěčickému peka-
ři panu Machačovi k vytápění pecí.

Kromě válečných uprchlíků projížděly i kolony 
válečných zajatců. Před postupující východní fron-
tou byly celé kolony zajatců stěhovány do Bavorska. 
Občané pořádali sbírky potravin a vozili je zajatcům 
do Kolomut. Občas se podařilo některým z transpor-
tu uprchnout. Několik zajatců Rusů se skrývalo v lese 
na Holi v místě řečeném U Pohanských hrobů, kde 
si v jednom mohylníku udělali zemljanku. O jejich 
pobytu vědělo jen několik semčických občanů, kteří 
jim nosili jídlo.

Na jaře 1945 se valily proudy uprchlíků z východu 
na západ. Šly celé vesnice Němců, německých Poláků 
a s nimi jako přidělenci na zemědělskou práci fran-
couzští a polští zajatci. Do naší obce byly přiděleny tři 
vesnice ze Slezska u města Javor-Jener: vesnice Profen, 
Hermansdorf a Rauske. Jejich 110 koní bylo ustájeno 
ve vyklizené panské kůlně, která po válce vyhořela. 
Rodiny byly ubytovány ve škole, v tělocvičně a v hos-
tinci. Přidělené krmivo pro koně bylo uskladněno ve 
stodole pana Svačiny a rozděloval ho pan Horák. Již 
v únoru 1945 pozval k sobě do kanceláře ředitel seme-
nárny Václav Stehlík některé členy obecního zastupi-
telstva, kterým důvěřoval, a informoval je o svém ile-
gálním spojení s podzemním hnutím. Přitom vyzval 
přítomné, aby uvažovali o ustavení orgánu, který by 
převzal řízení věcí v obci, až přijde čas. Měl obavy, 
že různá individua by mohla využít zmatků, které 
vzniknou ve zlomu moci, a vykrádat a plenit maje-
tek zámožnějších občanů. V obci se to proslýchalo. 
Přesto, že s ním přítomní tak docela nesouhlasili, byl 
ustaven přípravný výbor: Václav Stehlík, ředitel seme-
nárny, Štěpán Král, starosta obce, František Honzák 
a Josef Macoun, učitelé a Rudolf Vyšohlíd. Navržený 
Ladislav Kulhavý nejprve funkci nepřijal, až později.

5. května bylo bubnem svoláno obyvatelstvo 
k pomníku, kde byli navržení členové revolučního 
národního výboru představeni občanům, kteří neměli 
námitek. Zároveň byl jmenován vojenským velitelem 
poručík v záloze učitel František Honzák a byl odpo-
vědný národnímu výboru za věci vojenské a bezpeč-
nostní v obci. Stanoviště měl v hostinci u Novotných. 
Místo bylo vybráno proto, že tam byl telefon, který po 
celou dobu nepřestal fungovat. Již vzápětí po výzvě 
pražského rozhlasu vyvěsil vrchní inspektor seme-

nářské stanice Heřman Cron v č. p. 71 čtyři vlajky: 
americkou, sovětskou, francouzskou a britskou. Tak 
mnozí lidé poprvé viděli, jak tyto vlajky vypadají. 
V tomto neklidném čase byly opět několikrát scho-
vány, protože každou chvíli jezdily kolem ozbrojené 
kolony německých vojáků.

Dne 7. května, kdy již probíhala v Ledcích zná-
má revoluční akce, jako puma zapůsobila telefonická 
zpráva z Kolomut, že jede do Ledec německá posila. 
Bylo rozhodnuto zatarasit jim cestu shozením trámů 
v protipancéřové zábraně na křižovatce ke Ctiměři-
cím. Tuto zábranu zde nedávno vybudovala pracov-
ní organizace TODT za pomoci semčických mužů. 
Přítomní muži, kteří se ustavičně pohybovali kolem 
stanoviště velitele Honzáka, zatarasili zábranu a roz-
utekli se přes zahrady očekávajíce, že Němci budou 
střílet. Někteří odvážlivci se ukryli v hostinci v kužel-
níku a škvírami pozorovali, co se bude dít. Po silnici 
od Ctiměřic zakrátko přijela kolona nákladních aut 
s vleky. Nastalo velké napětí. Z prvního auta vystou-
pil německý důstojník s pistolí v ruce a hledal něko-
ho, kdo by uvolnil cestu v zátarase. František Honzák, 
jako vojenský velitel v uniformě československého 
důstojníka, vyšel proti němu sám a Němec s pistolí 
německy žádal uvolnění zátaras. Když ostatní ukrytí 
muži viděli, že se s ním pan Honzák německy doro-
zumívá a že ho Němec nezastřelil, vystoupili z úkry-
tů a na jeho rozkaz zátarasy odstranili. Potom bylo 
zjištěno, že kolona nejede na pomoc do Ledec, ale do 
muničního skladu do Tuchomi pro munici. O tom, co 
se děje v Ledcích, ani nevěděli. Tento statečný semčic-
ký občan, učitel zdejší školy František Honzák, byl za 
několik málo let ze školy vyhozen i se svým kolegou 
učitelem Josefem Macounem, protože si dovolili mít 
jiný názor na zakládání JZD Semčice.

Zatím co se bojovalo v Ledcích a semčičtí muži 
rozebírali zátaras, byl v lednici hostince zavřen 
Němec, který byl polapen v remízu pod dráhou, kde 
se skrýval. To přiběhl do hostince k veliteli Ladislav 
Kulhavý, že viděl v polích běžet Němce. Ihned za ním 
byla vypravena jednotka. Při pronásledování se naši 
setkali s hlídkou z Úherců a společnou akcí byl pola-
pen, když se zjistilo, že není ozbrojen. Co se se zajat-
cem stalo dále kronika neuvádí.

Když skončily boje v Ledcích a konečně nastal mír, 
byli s poctami pochováni padlí i semčický občan Ště-
pán Drbohlav a rodák Josef Řezáč. Při pohřbu Štěpána 
Drbohlava 9. května na semčickém hřbitově kroužila 
nad naší obcí letadla, která ze několik okamžiků bom-
bardovala Mladou Boleslav, kde nálet způsobil hodně 
škod a obětí na životech. Trvalo půl století, než se lidé 
dozvěděli, kdo vlastně Mladou Boleslav bombardoval.

V těchto bouřlivých dobách se už začínalo obyva-
telstvo obce dělit. Začal nábor do politických stran. 
Komunistická strana, která už v první republice byla 
v obci jedna z nejsilnějších, využila příležitosti, kdy 
veliká většina našich občanů s láskou a vděčností 

ZAJÍMAVÉ UDÁLOSTI ROKU 1945 V SEMČICÍCH
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vzhlížela k našim osvoboditelům Rudé armádě a věři-
la, že bude nová republika lepší, než byla před válkou. 
Staří funkcionáři a přívrženci komunistů chodili do 
vybraných rodin a získávali členy. Rovněž byly pořá-
dány schůze, kde se vysvětlovala politická linie KSČ. 
Program byl stanoven Košickým vládním programem: 
potrestání zrádců, znárodnění, pozemková reforma 
a další úkoly. Především ale nejdůležitější spolupráce 
se Sovětským svazem. Schůze byly hojně navštíveny 
a vládl v nich revoluční duch. Současně byl prová-
děn nábor do strany národně socialistické. Revoluční 
národní výbor byl rozšířen o dalších pět členů KSČ. 
Schůze se konaly denně. Všichni občané byli vyzváni, 
aby odevzdali zbraně, a to i lovecké. Život se vracel do 
normálních kolejí, ale už se intenzivně připravovaly 
podmínky pro převzetí moci komunistickou stranou 
a v semenářské stanici se ustavovala závodní rada 
a s ní kádrování a čistky.

Koncem roku 1949 odešel z obce dlouholetý ředi-
tel semenářské stanice diplomovaný agronom Václav 
Stehlík. Vedení závodu jej odvolalo z funkce na pokyn 
závodní rady vedené Ladislavem Kulhavým. Bylo mu 
kladeno za vinu: nucený pobyt v pracovním táboře 
jednoho dělníka, vyznamenání za války svatováclav-
skou orlicí a členství v mezinárodní organizaci Pen-

club. Byl přeřazen do nižší funkce na ústředí v Praze.
V obci byl Václav Stehlík již od svého příchodu 

velmi oblíben, protože se neizoloval od obce jako jiní 
páni ze semenářské stanice. Byl činný v ochotnickém 
kroužku, kde i režíroval. Byl zakládajícím členem 
Sokola v obci a dlouholetým členem obecního zastu-
pitelstva. Po válce v revolučním národním výboru 
v mnoha komisích. Ve válce byl znám jako vlastenec. 
Celkem pro obec hodně udělal. Po válce se klonil ke 
straně národních socialistů a svým vlivem získával 
pro ni i členy. Místní národní výbor v Semčicích mu 
poslal děkovný dopis.

Protože se připravoval odsun Němců z pohraničí, 
byly výzvy občanům k jeho novému osídlování. Ze 
Semčic toho využilo celkem kolem jednoho sta osob, 
a postupně se do pohraničí odstěhovali a zde založi-
li novou existenci. Nejvíc semčických občanů přijala 
obec Rynoltice v okrese Jablonné pod Ještědem. Odliv 
poměrně vysokého procenta obyvatel způsobil v obci 
nedostatek pracovních sil.

O době poválečné v Semčicích jste si mohli přečíst 
ve Zpravodaji v roce 2008 podrobněji. V tomto výběru 
událostí nebyly záměrně uvedeny události bojů v Led-
cích, jednak proto, že byly zpracovány odborníky jin-
de, a také proto, že by na to jeden Zpravodaj nestačil.

NĚKTERÉ ÚDAJE Z METEOROLOGICKÉHO 
POZOROVÁNÍ V SEMČICÍCH V ROCE 2014

Teploty se v Čechách měří přes půl století na 
desítkách stanic. Za toto období byl rok 2014 nejtep-
lejší. V Semčicích jsou záznamy od roku 1914. I zde 
byl rok 2014 nejteplejší. Průměrná teplota 10,8 °C 
v porovnání s padesátiletým průměrem (1961–2000) 
je o 1,8 °C vyšší. V posledních desetiletích bylo něko-
lik teplých roků s průměrnou teplotou nad 10 °C 
(2000 10,6 °C, 2007 10,5 °C, 2008 10,2 °C, 2002 10,1 
°C). Výjimka je zaznamenána u roku 1934 s průměr-
nou teplotou 10,2 °C. Kromě měsíce května a srpna 
byly všechny měsíce teplotně nadprůměrné. Mimo-
řádně teplý byl březen, s průměrnou teplotou 7,8 °C, 
nejteplejší za sledované období a listopad s průměr-
nou teplotou 7,3 °C. Stejně teplý byl listopad 1926 
(průměr 7,3 °C) a listopad 1963 (7,3 °C). Abnormál-
ně teplé byly měsíce leden, únor, duben, červenec 
a prosinec.

Nejteplejším dnem byl 20. červenec s denní prů-
měrnou teplotou 27,6 °C. Nejvyšší teplota byla namě-
řena 10. června 34,1 °C. Nejchladněji bylo 26. ledna – 
denní průměr minus 10 °C, minimum minus 14,7 °C, 
u země minus 17,3 °C. Teplé počasí v dubnu se změni-
lo 17. dubna, kdy klesla teplota na minus 0,8 °C u země 
na minus 5 °C (namrzly již odkvetlé meruňky). Cel-
kem byla vegetace až o tři týdny ranější (už prvního 
dubna vzešla cukrovka setá 8.–10. března, třetího 
dubna v plném květu byly třešně, 27. dubna řepka, 
rozkvetl šeřík). 30. června začaly žně sklizní ozimé-
ho ječmene. Sklizeň v Semčicích skončila 29. červen-
ce. První přízemní mrazík 24. 9. – 0,7 °C, další 25. 10. 

– 2,5 °C, 26. 11. – 5,0 °C, 9. 12. – 6,0 °C. Opravdu se 
ochladilo až 27. prosince na minus 6,5 °C, u země na 
minus 11,4 °C a 30. prosince na minus 10 °C, u země 
na minus 16,2 °C.

Na vodní srážky byl rok 2014 chudší. Spadlo 561 mm 
(dlouhodobý normál je 585 mm). Únor s 39 mm byl 
nejsušší od roku 1930, sucho bylo až do 21. března. 
Od 22. března do 27. března spadlo 40 mm. Nejvíce 
23. března 28 mm. Vydatně pršelo v květnu. Celkem 
spadlo 140 mm (dlouhodobý normál je 66 mm). Po 
dva dny se vyskytovaly bouřky a silné deště nejen 
u nás, ale v celé republice, místy byly povodně. Sušší 
byly měsíce červen, červenec, srpen. Více začalo pršet 
až v září. 20. září při průtrži mračen spadlo 29 mm. 
Sněhu bylo velmi málo. Padat začal až 21. ledna. Ve 
slabé vrstvě se udržel až do konce měsíce. Sněhové 
přeháňky začátkem února byly slabé. V prosinci slabě 
sněžilo 29. a 30.

Půda promrzla od 27. ledna do 1. února do hloub-
ky 4 cm a v prosinci od 30. do 31. do hloubky 3 cm.

Slunce svítilo 1585 hodin, dlouhodobý průměr 
je 1620 hodin. Slunný byl zvláště březen 174 hodin 
(dlouhodobý průměr 114 hodin), ale i únor a červe-
nec. Méně sluníčka bylo v květnu 183 hodin (dl. prů-
měr 218 hodin), v říjnu, v listopadu a v prosinci.

Oproti jiným rokům byl silnější výskyt houbových 
chorob, zvláště na ovoci a rajčatech.

Celkové výnosy polních plodin byly vysoké, a to 
nejen v Semčicích.
 Blažena Dunovská
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ZPRÁVY Z MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
A MATEŘSKÉ ŠKOLY SEMČICE

CO SE BUDE DÍT VE ŠKOLE:

1. 4. Vycházka VIII. třídy po zajímavých mís-
tech MB

2. a 3. 4. Velikonoční prázdniny
9. 4. Planetárium Praha – žáci IV. a V. třídy

16. 4. Rodičovské schůzky v ZŠ
22. – 26. 4. Zájezd vybraných žáků do Anglie
30. 4. Fotografování tříd v ZŠ

1., 8. 5. Státní svátky
9. 6. Schůzka pro zákonné zástupce žáků – 

budoucích prvňáčků (od 16 hod.)
15. – 19. 6. Lesní škola Bezdědice – V. třída
17. 6. Koncert ZUŠ Dobrovice – I. – IV., VI. – 

IX. třída
19. 6. Divadélko pro školy – div. představení pro 

žáky školy v tělocvičně
26. 6. Slavnostní zakončení školního roku v ZŠ
během května a června – výlety jednotlivých tříd, 

exkurze, branný den, pochodové cvičení, 
cvičný poplach, …

29. a 30. 6. Ředitelské volno v základní škole (brou-
šení parket a výměna oken v tělocvičně 
školy)

Aktuální přehled akcí najdete na 
skola.obecsemcice.cz v rubrice Plán školního roku.
 Mgr. Jana Kočová, ředitelka školy

PROJEKT 
DOTKNĚME SE BUDOUCNOSTI

Naše škola se na podzim roku 2014 stala part-
nerskou školou v projektu Dotkněme se budouc-
nosti společnosti TEV Pardubice. Projekt je spo-
lufi nancován ESF a státním rozpočtem ČR. Týká 
se dalšího vzdělávání pedagogů se specializací na 
zvýšení kompetencí při integraci informačních a komu-
nikačních technologií do výuky s využitím mobilních 
technologií.

Cílem je seznámit pedagogy s využitím mobilních 
dotykových zařízení při přípravě na výuku i při výuce 
samotné. Učitelé byli v rámci projektu vybaveni table-
ty, aby se mohli plnohodnotně účastnit školení a při-
pravovat na výuku. Do projektu jsou zapojeni všichni 
vyučující. Projekt bude ukončen v červnu 2015. Další 
fází by mělo být vybavení školy dotykovými zařízení-
mi pro žáky. Mgr. Jana Kočová, ředitelka školy

ZÁPIS DO ZŠ

Zápis dětí narozených do 31. 8. 2009 do první třídy 
semčické školy proběhl ve středu 4. 2. 2015. K zápi-
su přišlo 26 nových dětí – z toho zákonní zástupci 
4 z nich požádali o odklad povinné školní docházky. 
Po odkladu z loňského zápisu přijdou 3 děti. V sou-



7 Semčický zpravodaj • březen 2015

časné době to tedy vypadá, že do I. třídy nastoupí 
1. 9. 2015 25 dětí.

Není to ještě defi nitivní, neboť zákonní zástup-
ci mají do konce května čas změnit své rozhodnu-
tí ohledně nástupu dítěte do školy a zažádat ještě 
o odklad povinné školní docházky.
Rozdělení dětí podle bydliště:
Semčice 12 dětí Žerčice 1 dítě
Jabkenice   4 děti Ledce 1 dítě
Ctiměřice   2 děti Úherce 1 dítě
Pěčice   3 děti Dobrovice 1 dítě
 Mgr. Jana Kočová, ředitelka školy

DĚJEPISNÁ OLYMPIÁDA

V pondělí 19. 1. 2015 se žákyně postupující ze škol-
ního kola zúčastnily okresního kola dějepisné olym-
piády. Mezi postupujícími byla E. Mišnerová (9. tř.), 
M. Hornerová (9. tř.) a Adéla Kubínová (8. tř.). Sou-
těž se konala v Mladé Boleslavi v DDM. V letošním 
už 44. ročníku bylo téma „Pot, krev a slzy“, čili doba 
válek od Sámovy říše až po začátek 1. sv. války. Ově-
řování znalostí probíhalo formou testu. Po dopsá-
ní hlavní části proběhla prezentace na dané téma 
a byly jsme seznámeny s našimi výsledky (obsadi-
ly jsme 6., 17. a 19. místo). Účast v soutěži nám byla 
moc přínosná, dozvěděly jsme se spoustu nových 
informací.

Tímto bych chtěla poděkovat paní učitelce Rakuša-
nové, která nás na tuto soutěž připravovala.
 Adéla Kubínová, 8. třída

CO BUDEME DĚLAT 
V BUDOUCNU?

V 9. třídě se každý musí rozmyslet, na jakou střed-
ní školu půjde. Někteří si vybrali odborné učiliště 
a jiní střední školu s maturitou. Každý podává dvě 
přihlášky.

Na umělecké střední škole se musela odevzdávat 
přihláška do 30. listopadu a v lednu proběhla 
talentová zkouška. Výsledky byly známy za 3 dny. 
Na tyto školy se úspěšně dostaly Viktorie Kempná 
a Kateřina Čermáková. U ostatních škol, jak středních 
s maturitou, tak odborných učilišť, se musela přihláška 
odevzdat do 15. března. Přijímací řízení proběhne 
v dubnu, a kam se hlásíme?

❖ Střední odborné učiliště Horky nad Jizerou 
– Michaela Šlechtová, Daniel Raclavský, Michal 
Janík, Jana Novotná

❖ Obchodní akademie, Vyšší Odborná škola 
ekonomická a jazyková škola s právem státní 
jazykové zkoušky Mladá Boleslav – Eliška Miš-
nerová, Monika Hornerová

❖ Střední průmyslová škola chemická Pardubice 
– Žaneta Hýblová

❖ Střední odborná škola Poděbrady – Michaela 
Šlechtová

❖ Střední průmyslová škola Mladá Bole-
slav – Kryštof Kučera, Pavel Vošvrda, Daniel 
Raclavský

❖ Střední škola zemědělská a veterinární Lan-
škroun – Adéla Mulačová
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❖ ŠKODA AUTO a. s., SOU strojírenské, odštěp-
ný závod Mladá Boleslav – Tomáš Truksa, 
Matěj Rejfek, Roman Rechcígl

❖ Střední škola hospodářská a lesnická, příspěv-
ková organizace Frýdlant – Adéla Mulačová

❖ Střední odborné učiliště Hubálov – Pavel 
Vošvrda

❖ Střední odborná škola a Střední odborné uči-
liště Mladá Boleslav – Jan Jonáš, Kryštof Kuče-
ra, Roman Rechcígl, Tomáš Truksa

❖ Střední odborné učiliště kadeřnické Praha 
– Žaneta Hýblová

❖ Integrovaná střední škola na Karmeli Mla-
dá Boleslav – Zuzka Milnerová, Michal Janík, 
Monika Hornerová

❖ Střední škola oděvního a grafi ckého designu 
Lysá nad Labem – Kateřina Čermáková

❖ Vyšší odborná škola textilních řemesel a Střed-
ní umělecká škola textilních řemesel – Viktorie 
Kempná

Jako první přijatá bych chtěla popřát všem mým 
spolužákům hodně štěstí při přijímacím řízení 
a šťastný vstup do další etapy našeho života.
 Kateřina Čermáková, 9. třída

LYŽAŘSKÝ VÝCVIKOVÝ KURZ 2015

První březnový den jeli někteří žáci 8. a 9. třídy 
na šestidenní LVK do Krkonoš. Byli jsme ubytovaní 
v boudě Hadovce ve Vítkovicích. Po příjezdu jsme nej-
prve řešili rozdělení do pokojů a povinnosti služby, 
která byla na každý den jiná. Hlásila celodenní pro-
gramy a kontrolovala chod celého dne.

První den jsme byli na nedalekém svahu blízko 
chaty rozděleni do družstev podle lyžařské zdatnos-
ti. 1. družstvo vedla pí uč. Šturmová a 2. družstvo pí 
uč. Helichová. Jedno družstvo také patřilo p. zdra-
votníkovi, který vedl snowboardisty. Další dny jsme 
chodili do skiareálu Vurmovka. Tam jsme měli nejen 
volné jízdy, ale také jsme se každý den na lyžích roz-
cvičovali a zdokonalovali svoje dovednosti. Jeden den 

našeho zájezdu byl odpočinkový. Odpoledne jsme 
se pěšky vydali na chatu Rezek Jeruzalém, kde jsme 
chvilku pobyli a dali si něco dobrého k jídlu. Veče-
ry byly také zábavné. Každý den měla služba při-
praven večerní program. Někdy to byly vědomostní 
kvízy, postřehy anebo i přednáška od Horské služby 
a o voskování lyží. Poslední den jsme dopoledne sta-
věli sněhuláka. Poté byly vyhlášeny výsledky všech 
soutěží, které na kurzu proběhly (nejhezčí sněhu-
lák, nejrychlejší slalom, nejpečlivější služba…). Před 
odjezdem každý dostal medaili a vzpomínkový 
diplom.

Všem se nám na horách moc líbilo a určitě bychom 
chtěli na Hadovku ještě někdy zavítat.
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Z ČINNOSTI SEMČICKÝCH HASIČŮ

4. ledna jsme měli školení hašení požáru za 
ztížených podmínek. Náš první výjezd byl 10. ledna 
na ucpaný odtok na koupališti v Semčicích. Museli 
jsme vykopat dvě trubky, abychom se dostali na ucpa-
nou část kanalizace. Poté jsme provedli pomocí tlako-
vé vody vyčištění kanalizace. 8. února jsme provedli 
výcvik v dýchacích přístrojích a zásah do poschodí. 
Dalším naším výjezdem byla technická pomoc na 
ucpanou kanalizaci. Bylo to 15. února v Semčicích na 
Rafandě. 21. února jsme se účastnili cyklického ško-
lení velitelů jednotek a družstev, které se konalo na 
stanici HZS Mladá Boleslav. 26. února v 00:54 nám 
byl vyhlášen poplach na požár stohu Semčice směr 
 Žerčice. Když jsme projeli obcí Žerčice, informova-
li jsme operační středisko, že žádný oheň nevidíme. 
Z operačního střediska jsme poté dostali informaci, 
že je to směrem na Pěčice. Takže jsme se otočili a jeli 

zpět. Po cestě jsme potkali jednotky z Mladé Boleslavi, 
které se museli také otočit. Při dojezdu na místo už zde 
zasahovala jednotka z Dobrovice, která hasila jedním 
proudem D. Z celého stohu naštěstí bylo zasaženo asi 
osm balíků slámy. Naše jednotka zasahovala jedním 
proudem C. Po uhašení se balíky pomocí nakladače 
odstranily od stohu. 1. března jsme jeli tatrou a tran-
sitem na stanici do Mladé Boleslavi, kde nám tech-
nik spojení p. Novotný seřídil a změřil radiostanice. 
7. března jsme měli praktický výcvik s agregáty. Jeli 
jsme na pěčický rybník, kde jsme si vyzkoušeli saní 
a obsluhu agregátů. Zároveň jsme vyhlásili poplach 
místní jednotce. Zde jsme vyzkoušeli jejich akce-
schopnost. 16. března jsme na žádost paní starostky 
Horákové vyjeli na ucpanou kanalizaci na koupališti, 
kde jsme pomocí tlakové vody trubku vyčistili.
 Za výjezdovou jednotku Karel Klimo ml.

Z ČINNOSTI VÝJEZDOVÉ JEDNOTKY

Z ČINNOSTI MLADÝCH HASIČŮ

Poslední úterní schůzku v minulém roce jsme si 
s dětmi uspořádali vánoční besídku, kam každý při-
nesl nějaké cukroví či něco dobrého k ochutnání. 
Děti dostaly předvánoční společné dárky, které rozba-
lily a jeden z nich hned vyzkoušely. Je to hra, kde je 
k čichání 50 různých vůní ovoce, koření či snad jiných 
pochutin. Druhým dárkem byly míče, s kterými si 
hrály až v tělocvičně.

Tentokráte besídka nebyla posledním setkáním 
v roce, protože jsme se vydali v neděli 21. prosin-
ce pěšky do Dobrovice na českou pohádku Tři bra-
tři, kterou promítali ve zdejším kině. Tímto jsme se 
navnadili vánoční atmosférou a naposledy se setkali 
v roce 2014.

V průběhu měsíce ledna a února se děti připravo-
valy na závody v uzlování a druhou část hry Plamen, 
kde nás čekala štafeta požárních dvojic. Když jsme 
netrénovali, tak jsme hráli hry v místní tělocvičně, 
kterou přes zimu využíváme.

V sobotu 7. března se konala soutěž požárních dvo-
jic a memoriál B. Buriánka v uzlování v Dobrovici, 
odkud jsme si odvezli 3. místo v mladší kategorii za 
uzlování družstev, to naše bylo složené z Kláry Voš-
vrdové, Lucie Müllerové, Tomáše Procházky, Kačky 
Mocové a Adama Kolšovského. Již třetím rokem jsme 
v této soutěži na stupních vítězů. Děkujeme za účast 
i mladším soutěžícím, a to především nejmladšímu, 
který v letošním roce ještě spadá do kategorie příprav-
ka, Vénovi Kernerovi. V disciplíně hry Plamen děti 
skončily na krásném 8. místě. V celkové tabulce hry 
Plamen jsou nyní na 5. místě z 16 družstev v kategorii 
mladších. Zároveň zde děti vyplňovaly odborky, které 
za náš kolektiv splnily Lucie Müllerová, Tomáš Pro-
cházka preventistu juniora a Adam Kolšovský, Klára 
Vošvrdová strojníka juniora. Myslíme, že se nám sou-
těž velice vydařila.
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Z ČINNOSTI TJ SOKOL SEMČICE

Vážení sportovní přátelé,

rok 2015 začal jako každý předchozí rok členskou 
výroční schůzí. Letos naší výročku provázelo pár vět-
ších i menších změn. Tou největší bylo místo konání. 
Po dlouhých letech jsme opustili naší klubovnu ve 
sportovním areálu a přesunuli jsme se do Semčic-
ké hasičárny. Důvody pro to byly hned dva. Prvním 
– a to z bezpečnostních důvodů hlavním – byla rozko-
paná příjezdová cesta na koupaliště z důvodu výstavby 
kanalizace. Druhým byl předpoklad většího počtu čle-
nů, protože nás čekaly volby do výkonného výboru.

Nejprve jsme zhodnotili uplynulý rok po sportov-
ní, kulturní a hospodářské stránce. Dále byla členskou 
základnou odsouhlasena změna názvu. Od letošní-
ho roku jsme už pouze TJ Semčice z. s., zkratka z. s. 
znamená dle občanského zákoníku „zapsaný spolek“. 
Návrh pro vyškrtnutí „Sokol“ z názvu naší organiza-
ce jsme jako výbor podali z toho důvodu, že se Soko-
lem nemá náš spolek (mimo historického používání) 
vůbec nic společného. Nehlásíme se k Obci sokol-
ské, nejezdíme na slety apod. Jelikož se hlásíme pou-
ze pod nohejbalový svaz a Českou unii sportu přišel 
nám takto změněný název vhodnější. Dalším bodem 
bylo odsouhlasení nových stanov – což je základní 
požadavek s ohledem na nový Občanský zákoník. Ty 
byly jednohlasně schváleny členskou základnou. Po 
zprávách o činnosti organizace, nohejbalového oddí-
lu i zprávě o hospodaření už následovaly volby. Sta-
rý výbor navrhnul a schůze schválila, že sedmičlenný 
výbor je zbytečně vysoký počet, a nový výbor bude 
fungovat v 5členném složení. Členové si mohli zvolit 
výbor z těchto kandidátů: Jiří Dvořák, Milan Hrádek, 
Ondřej Hynek, Vladimíra Hynková, Jan Klimo, Jaro-
slav Michálek, Roman Moc, Zbyněk Řípa a Jiří Sta-
rý. Řádných členů se na výroční schůzi dostavilo 25 
včetně kandidátů, kteří následně hlasovali o novém 
výboru.

Výsledky voleb:
1. Ondřej Hynek – 23 hlasů
2. Jan Klimo – 21 hlasů
3. Vladimíra Hynková – 16 hlasů
4. Zbyněk Řípa – 16 hlasů
5. Jaroslav Michálek – 13 hlasů
6. Roman Moc – 13 hlasů
7. Jiří Starý – 10 hlasů
8. Jiří Dvořák – 8 hlasů
9. Milan Hrádek – 7 hlasů

Dle sečtených hlasů byli do výboru zvoleni: 
O. Hynek, J. Klimo, V. Hynková, Z. Řípa a J. Michá-
lek. Celá výroční schůze byla zakončena drobným 
občerstvením. Po výroční schůzi proběhnula krátká 
nohejbalová schůze, kde bylo defi nitivně rozhodnuto 
o postavení 3 semčických týmů pro letošní nohejbalo-
vou sezónu. V okresním přeboru nastoupí TJ Semči-
ce „A“ ve složení: Fanda Grebeň, Dušan Moc, Mi-
rek Kučera, Lukáš Kučera, Petr Vondráček a Martin 
Folprecht z NK Bakov nad Jizerou. 17. 3. 2015 pro-
běhnul aktiv nohejbalových oddílů Mladoboleslav-
ského okresu, kde jsem se dozvěděl naše soupeře 
v letošní sezoně v okresním přeboru: TJ Plazy „A“, 
TJ Semčice „A“, TJ Sokol Mnichovo Hradiště „B“, 
SK Jizerní Vtelno „A“, SK Jizerní Vtelno „B“, Sokol 
Libáň, SK Nohejbal Hlavenec „B“ a NK Benátky 
nad Jizerou.

V okresní soutěži budeme mít v letošní sezoně rov-
nou 2 týmy, TJ Semčice „B“ ve složení: Radim Hynek, 
Ondřej Hynek, Radek Makovec, Mirek Novotný, Josef 
Brynych, Karel Klimo, Martin Čejka, Jan Pokor-
ný, Jiří Motl ml. a Filip Klacek a TJ Semčice „C“ ve 
složení: Zbyněk Řípa, Jan Klimo, Roman Hřebík, Petr 
Kerner, Petr Renner, Martin Hlavsa, Miloš Moc a Jiří 
Starý ml.

První zápas, který letos v Semčicích proběhne, 
bude hned derby mezi TJ Semčice „B“ a TJ Semčice 
„C“, a to v úterý 28. 4. Náš tým „A“ hraje svůj prv-
ní zápas proti NK Nohejbal Hlavenec „B“, bohužel 
v tuto chvíli ještě netuším, jestli doma, nebo na hřišti 
soupeře.

Ve sportovním areálu nás v nadcházejících dnech 
čeká práce, práce a nic jiného než práce. Nohejba-
lová sezona se kvapem blíží, takže jako každý rok 
budou prioritou číslo jedna antukové kurty, dopro-
vázeny ostatními úklidovými a opravnými prace-
mi, aby ten náš areál vypadal k světu. Ještě bych 
vám zde rád nastínil letošní plán prací a akcí na 
letošní sezonu.

Plán akcí:
1. Od března do konce dubna úklidové a příprav-

né práce v SA
2. Mariášový turnaj – 18. 4.
3. Čarodějnice – 30. 4.
4. Prvomájový pochod + Fotbal TJ Žerčice vs. 

SFA Semčice – 1. 5.

V následujících měsících nás čeká příprava na sou-
těž 400 metrů štafetový běh s překážkami CTIF a šta-
feta 4 x 60m, tyto dvě disciplíny vyvrcholí 25. dubna 
na soutěži pořádané OSH MB. Poté následuje trénink 
požárních útoků na soutěže Boleslavského pohá-
ru, memoriál Ing. Petra Vonáška, který pořádá SDH 

Semčice 17. května, a ukončení hry Plamen poslední 
květnový víkend, kde se družstva utkají v požárním 
útoku a požárním útoku CTIF.

Za vedoucí mládeže SDH Semčice 
Tereza Šturmová a Kačka Procházková 
Email: sopticisemcice@seznam.cz
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5. Turnaje Tereos TTD, a. s. – květen, červen
6. Rockový festival – 27. 6.
7. Memoriál B. Sládka – 4. 7.
8. House party; Zábavy… – období letních 

prázdnin
9. Semčický desetiboj – přelom červenec–srpen

10. Půlnoční turnaj v nohejbalu – 14. 8.
11. Volejbalový turnaj smíšených družstev – pře-

lom srpen září

12. Ukončení sezóny – po skončení nohejbalové 
sezony (cca konec září)

13. Vánoční turnaje – volejbal, nohejbal, fotbal 
– po 26. 12.

 Více informací můžete najít na webu TJ: 
http://tjsokolsemcice.webnode.cz/

Za TJ Sokol Semčice 
Ondra Hynek, Vladimíra Hynková

VÁNOČNÍ TU RNAJ VE STOLNÍM TENISE 
„PING – SEMČICE – PONG OPEN 2014“

Tak jako v loňském roce – asi se z toho stává tradi-
ce – se den před Štědrým večerem v semčické hasičár-
ně sešla skupinka hráčů stolního tenisu. Mužů bylo 22 
(stejně jako v roce 2013), ale hráček ubylo – přišlo jich 
pouze 6.

„Máňu“ a ostatní hasičskou techniku dočasně 
nahradily 3 stoly na stolní tenis. Na jednom z nich 
odehrály svůj turnaj ženy – vzhledem k jejich počtu 
– systémem každá s každou, a to na 3 vítězné sady do 
11 vítězných míčků. Muži pak hráli na zbylých dvou 

stolech turnajovým systémem „na 
dvě porážky“ obdobně jako ženy 
na 3 vítězné sady do 11 vítězných 
míčků, přičemž vítěz postoupil dál 
ve vítězné větvi a prohrávající pře-
šel do větve poražených. Hráči na 
1.–3. místě v loňském roce byli letos 
nasazeni, ostatním určil soupeře 
a pořadí zápasů los. Kdo v turnaji 
dva zápasy prohrál, ten z turnaje 
vypadl.

Zatímco v ženské kategorii se ve 
vítězné trojici objevila nová jmé-
na – mezi muži k žádnému větší-
mu překvapení nedošlo. Z 1. místa 
mezi ženami se radovala Kateřina 
Hanáková, na 2. místě se umísti-
la Ivana Hřebíková a na 3. místě 
skončila Klára Hřebíková. Všech-
ny tři hráčky „na bedně“ obdržely 
pohár a diplom. Mezi muži znovu 
kraloval Zdeněk Procházka, který 
turnajem prošel bez porážky, na 
2. místě se umístil Roman Hřebík 
a 3. místo obsadil Roman Klekner. 
Také první tři muži obdrželi pohá-
ry a diplomy.

Přestože se po úspěchu loň-
ského turnaje očekávala hojnější 
účast, lze letošní turnaj hodnotit 
jako vydařený. Přes veškerou sna-
hu pořadatelů se sice nepodařilo 
udržet hrací plochu v perfektním 
stavu po celou dobu turnaje – pod-
laha se vlivem rozdílnosti teplot 
rosila a klouzala – ale naštěstí se 
nikdo nezranil… Proto věříme, že 
si turnaj ve stolním tenise znovu 
brzy zopakujeme.

Za pořadatele Roman Hřebík, 
Petr Renner  a Lenka Motlová
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Chtělo by se říct: „Kde ty loňské sněhy jsou?“ Po 
letech neúrody – kdy v roce 2013 přišlo 9 hráčů, v roce 
2012 jsme se nesešli vůbec a v roce 2011 nás bylo také 
jen 9 – se nás v roce 2014 na Vánoční fotbalový tur-
naj losovaných trojic v neděli 28. 12. 2014 dostavilo 
celkem 14. I tak si ale člověk občas nostalgicky vzpo-
mene třeba na rok 2010, kdy se o Vánocích na turnaji 
sešlo 22 fotbalistů…

Jak je všem zcela zřejmé – rozdělit 14 hráčů do 
tříčlenných týmů dost dobře nejde… Losem urče-
né trojice a jedna dvojice (doplňovaná libovolným 
v dané chvíli nehrajícím hráčem) se utkaly dvouko-
lově systémem každý s každým. Přestávka mezi koly 
byla vyplněna dovednostní disciplínou – „vyřazova-
cí“ střelbou na prázdnou branku přes celé hřiště (míč 
musel skončit v brance – za brankovou čárou – bez 
předchozího doteku země). Vítěz dovednostní disci-
plíny se sice ztratil někde v propadlišti dějin – ne však 
výsledky samotného turnaje. I když i to se mohlo stát, 
protože rozpis, tabulka i výsledky zůstaly po vyhlá-

šení v hasičárně… Naštěstí byly na poslední chvíli 
zachráněny před spálením. Ano, doslova za 5 minut 
12, protože již byly natrhané, zmačkané a připrave-
né na podpal. Složením puzzle z roztrhané výsled-
kové listiny tak byly ofi ciálně potvrzeny konečné 
výsledky:

1. místo:  Roman Hřebík, 
Martin Hlavsa & company;

2. místo:  Daniel Košťál, Tomáš Dobra, 
Daniel Hanák;

3. místo:  Petr Kerner, Zbyněk Řípa, 
Nenčo Jordanov.

Atmosféra na turnaji i po turnaji byla pohodová – 
vánoční, nikdo se nezranil (ani na duši) a také násled-
ný rozbor v hasičárně proběhl ve vší slušnosti… Tak 
uvidíme, jak dopadne turnaj na „Pepíka“ v sobotu 21. 
3. 2015 od 14 hod.

Puzzle skládali a článek napsali 
Roman Hřebík a Petr Kerner

VÁNOČNÍ FOTBALOVÝ TURNAJ LOSOVANÝCH TROJIC (28. 12. 2014)

FOTBÁLEK NA PEPÍKA

Fotbalové jaro nám začalo 21. března 2015 ve 
14 hod v tělocvičně semčické základní školy turnajem 
losovaných trojic v malé kopané – turnajem na Pepí-
ka. Po zkušenostech z předešlých let jsme nebyli nijak 
překvapení, že se turnaje zúčastnilo pouze 12 hráčů, 
tzn. cca 2 hráči nad dlouhodobý průměr. Smutné je, že 
mezi těmito 12 hráči nebyl vůbec nikdo z „mlaďasů“… 
Snad by dorazilo více nadšenců kulatého nesmyslu, 
kdyby se termín turnaje nekryl se začátkem ostatních 
fotbalových soutěží.

Hráči byli rozlosováni do čtyř tříčlenných druž-
stev, která se utkala tříkolově každé s každým. Obrov-
ským motivačním prvkem turnaje bylo, že tým na 
posledním místě musí vytvořit článek o turnaji do 
Semčického zpravodaje.

Nakonec se týmy se umístily takto:
1. místo:  Martin Hlavsa, Jan Klimo, Zbyněk Řípa 

(15 bodů);
2. místo:  Nenčo Jordanov, Milan Dudek, Jürgen 

Hohendorf (10 bodů);
3. místo:  Roman Hřebík, Daniel Hanák, Roman 

Klekner (10 bodů);

4. místo:  Petr Kerner, Pavel Mareš, Martin Sládek 
(1 bod).

Tentokrát jsme bedlivě sledovali a počítali také 
gólové úspěchy jednotlivých střelců. Je celkem logické, 
že ti nejlepší dva byli z vítězného týmu: Martin Hlav-
sa (15 branek) a Jan Klimo (13 branek). O to větším 
překvapením bylo zjištění, že 3. místo s 11 brankami 
obsadil Petr Kerner.

Po skončení turnaje jsme se přemístili do hasičár-
ny, kde nám Petr Jiránek připravil drobné pohoštění 
– Petře, děkujeme! Hodnocení turnaje se protáhlo 
přes půlnoc a nechybělo tradiční vtipkování a glo-
sování jednotlivých výkonů. Zde je autentický pře-
pis několika z nich: „Fotbal byl dobrej – bolela mě 
noha“, „Mělo to náboj jako obvykle, ale s fotbalem to 
mělo pramálo společného“, Pavel Mareš: „Byl jsem 
zase nejlepší!“…

Za tým na 4. místě 
Petr Kerner, 
Pavel Mareš 
a Martin Sládek

PŘÁTELSKÉ FOTBALOVÉ UTKÁNÍ TJ ŽERČICE VS. SFA SEMČICE

Předběžně jsme na st. svátek 1. 5. 2015 dojednali 
přátelské utkání v Žerčicích s tamní starou gardou 
TJ Žerčice. Naše představa je taková, že trasa tradič-
ního Prvomájového pochodu bude mít konec, resp. 
cca dvouhodinovou přestávku na hřišti v Žerčicích, 

protože podpora fanoušků se nám tam určitě bude 
hodit… Tímto Vás srdečně zvu nejen na Prvomájo-
vý pochod, ale také na avizované přátelské utkání TJ 
Žerčice vs. SFA Semčice.
 Za SFA Semčice Roman Hřebík
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KULTURNÍ A SOCIÁLNÍ KOMISE
Dne 22. 1. se v hasičské zbrojnici konalo poseze-

ní pro starší občany a důchodce naší obce. V pestrém 
programu nejprve vystoupily děti z mateřské školy 
pod vedením paní učitelky H. Dufk ové a paní učitelky 
M. Markové. Děti za doprovodu kláves zazpívaly pís-
ničky se zimní tématikou a zatančily. Poté vystoupily 
žačky ze základní školy pod vedením paní učitelky 
I. Králové a předvedly taneční sestavu se švihadly. Po 
zbytek celého odpoledne hrála k tanci i poslechu sku-

pina Sebranka. Pro všechny bylo připraveno bohaté 
občerstvení a o příjemnou atmosféru se staraly člen-
ky kulturní komise. Akce se zúčastnilo asi 45 obča-
nů. Doufáme, že díky našemu záměru zvát na podob-
né akce občany již od 60 let věku se tento počet ještě 
zvýší.

Petra Hornerová, 
předsedkyně kulturní 
a sociální komise
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SBĚR – VELKOOBJEMOVÝ ODPAD
vrata naproti hřbitovu v areálu Ing. Heřmanského

Čtvrtek 16. 4. 2015 13:00 – 16:00 hod.

Pátek 17. 4. 2015 9:00 – 11:00, 14:00 – 18:00 hod.

Sobota 18. 4. 2015 7:00 – 10:00 hod.

Do kontejneru nepatří nebezpečný, železný a bio odpad.

SBĚR – NEBEZPEČNÝ ODPAD
vrata naproti hřbitovu v areálu Ing. Heřmanského

Čtvrtek 16. 4. 2015 13:00 – 16:00 hod.

Pátek 17. 4. 2015 9:00 – 11:00, 14:00 – 18:00 hod.

Sobota 18. 4. 2015 7:00 – 10:00 hod.

Do sběru patří barvy a oleje v uzavřených nádobách, 

autobaterie, kompletní elektrozařízení – lednice, mrazničky, 

zářivky, televizory apod.

Sběr velkoobjemového a nebezpečného odpadu je určen 

pouze pro občany Semčic.

• masáže

• kosmetické služby

Pracujeme s kvalitní přirodní kosmetikou

Možnost zakoupení dárkových poukázek

Objednávat se můžete na telefonních číslech:

602 954 998 - masáže
606 227 061 - kosmetika

Těšíme se na vaší návštěvu   Klára a Petr Čerychovi 
Semčice 48 

Studio Garáž 
v Semčicích nabízí:


